
Notatka sluZbowa ze spotkaf w dniach 24-25 stycznia 2019 r.

W dniach 24-25 stycznia 2019 r. w siedzibie Urzgdu Miejskiego w Bialymstoku przy

ul. Slonimskiej 1 odbyly sig spotkania zorganizowane przez Sp6lk9 Lech

z zarzqdcami/administratorami nieruchomo5ci (Sp6ldzielni Mieszkaniowych, administracji

osiedli, wsp6lnot mieszkaniowych ) i przedstawicielami Strazy Miejskiej oraz Departamentu

Finans6w Miasta i Departamentu Gospodarki Komunalnej w sprawie realizacji um6w na

odbi6r odpad6w komunalnych od wlascicieli nieruchomosci, utrzymania czystosci

i porz4dku w miejscach gromadzenia odpad6w oraz nowych zasad selektywnej zbi6rki

odpad6w obowi4zuj4cej od 1 pu2dziemika 2018 r. Docelowo zaplanowano cykl 3-ech

spotkari.

Na spotkaniu om6wiono podjEte dotychczas przez Miasto dzialania maj4ce na celu

ograniczenie wystgpowania niepoZ4danych zdarzeh i problem6w dotycz4cych

gospodarowania odpadami, w tym ich segregacji oraz wskazano zakres kompetencji

i obowigk6w zarz4dc6w/wlaficicieli nieruchomo6ci oraz Wykonawc6w Swiadcz4cych uslugi

odbioru odpad6w komunalnych. Wskazano, ze za slarr porz4dkowy miejsc gromadzenia

odpad6w (MGO) odpowiadajq przede wszystkim osoby korzystaj4ce z pojemnik6w na

odpady oraz administrator/zarz4dca danej nieruchomoSci. W trakcie spotkania przedstawiono

prezentacjg nt. selektywnej zbi6rki odpad6w i edukacji ekologicznej dolyczqcq nowych zasad

selektywnej zbi6rki odpad6w obowiqzuj4cych od I pa2dziernlka 2018 r. Zwr6cono sig

jednoczesnie do zebranych zaruqdc6wlwlaicicieli nieruchomosci o zglaszanie problem6w i

propozycje rozwiqzafi zg)aszaty ch nieprawidlowoSci.

W trakcie spotkaf zarz4dcy nieruchomoSci i pozostali uczestnicy spotkania poruszyli

migdzy innymi kwestie dotycz4ce:

- odbioru odpad6w problemowych tj. szyb, luster, odpad6w budowlanych, odpad6w

wielkogabarytowych,

- pojemnik6w do segregacji odpad6w oraz miejsc ich ustawienia - wsp6lne/odrgbne

MGO,

- aktlvizacji mieszkaric6w, mobilizacji do prowadzenia wlaSciwej segregacji odpad6w

komunalnych,

- odbioru odpad6w zmieszanych i bio - 2 czame pojemniki na I bio to za malo, tam

gdziebyty 4 czame to ilo6ijest wystarczaj4ca,



- pozblnvania siQ gruzu z remont6w mieszkari - problem gdy ktoS ma niewielk4 iloSc

gruzu, PSZOK6w jest za malo, PSZOK w MPO przy ul' 42 Pulku Piechoty 48' gruzu

nie przyjmuje,

- wlaScicieli lokali uzltkowych, kt6rzy zanawiajq najmniejsze pojemniki a nadmiar

Smieci wyrzucaj4 do innYch MGO,

- braku wiat - tam gdzie sq wiaty jest o wiele lepiej, zaproponowano do{inansowanie

budowy wiat przez miasto,

- plakaty na PCV nie sprawdzaj4 sig, odklejaj4 sig i spadajE'

- zmiany kolejnosci ustawienia pojemnik6w podczas odbioru odpad6w co dezorientuje

mieszkaric6w, pojemniki powinny byi ustawiane w spos6b pierwotny,

- problem6w z podnoszeniem pokryw pojemnik6w na odpady - pokrywy pojemnik6w

s4 cig2kie zim4 pod Sniegiem, a latem ,,fruwajq",

-zmianyczgstotliwo6cimyciapojemnik6w,kt6rapowinnazostaezwiQkszonalatem
-lrazwmiesi4cu,

- problem6w z butelkami PET w okesie letnim, aktualnie nie wystqpuje'

- w4tpliwoSci iobaw co sig wydarzy gdy mieszkaricy zostan4 obci4Zeni dodatkowymi

kosztamizabraksegregacjiodpad6w_efekt_zniechgceniemieszkaric6wdo

segregacji,

- problem6w z odbiorem szkla z niekt6rych posesji,

- rozsypywania Smieci, przepelnionych pojemnik6w i braku reakcji pracownik6w firm;

odbierajqcych odPadY,

-problem6wzodbioremSmiecizpojemnik6wzapelnionychtylkoczEsciowonp.
do polowy,

-edukacjiprowadzonejprzezSp6lkgLech,kt6rajestkierowanagl6wniedodzieci'zbyt
malo dzialan adresowanych do os6b doroslych,

-brakuedukacjiiinformacjinapoziomiekajowymotazzbylmaloinformacji
w mediach: telewizj4 radio, co daje najlepszy przekaz,

- przeprowadzenia akcji edukacyjnej dotycz4cej zmniejszania objqto5ci odpad6w

poprzez zgniatanie pet6w, odkqcanie nakrgtek, zgniatanie karton6w w ramach

edukacj i prowadzonej przez Sp6lkq Lech,

- malej efektywnoSci spotkan z mieszkancami osiedli,

- problem6w z dojazdem samochod6w o wigkszych gabarytach' mo2e powinny by6

przewidziane do obstugi mniej sze pojazdy'



- zmiany pojemnik6w, na posiadaj4ce otwory v,"rzutowe latwe do obslugi przez dzieci i

osoby starsze,

- uwzglgdnienia kwestii zorganizowania systemu tak aby zmiana wykonawcy nie

wipala sig ze zmian4 pojemnik6w,

- problem6w z zapewnieniem miejsca na ustawienie wigkszej iloSci pojemnik6w,

w szczeg6lnoSci przy nowej zabudowie. Aktualnie deweloperzy nie buduj4 altan

Smietnikowych a miejsca gromadzenia odpad6w znajduj4 sig wewn4trz budynk6w

w komorach, kt6re mieszcz4 niewielkq iloSd pojemnik6w,

- problem6w z zapewnieniem miejsca na MGO w przypadku budynk6w z wlasnoSciq

terenu po obrysie budynku, brak porozumienia z ZMK w kwestii mozliwoSci

wydzierZawienia terenu pod pojemniki,

- mo2liwodci zwigkszonej czgstotliwoSci odbioru odpad6w w lokalizacjach gdzie

brakuje miejsca na zwigkszon4 liczbg pojemnik6w,

- problem6w z podrzucaniem odpad6w przez osoby z zewnqlrz w szczeg6lnofui tam,

gdzie nie funkcjonujq altanki Smietnikowe,

- podrzucania odpad6w remontowo - budowlanych z domk6w jednorodzinnych (osoby

podjezdzaj4 samochodami i wyrzucaj4 do MGO na terenach Sp6ldzielni czy tez

wsp6lnot),

- problemu obciryZenia zwigkszon4 oplatq w przypadku braku segregacji gdy

z pojemnik6w korzystaj4 mieszkaricy kilku budynk6w - obciq2ani bgd4 wszyscy

korzyslaj4cy z danego MGO,

- mozliwo6ci zam6wienia pojemnik6w na tereny wsp6lne w obrgbie osiedla, wsp6lnoty

- zwr6cono sig o wyjadnienie tego problemu,

- rozwtlenia urz4dzenia wigcej MGO, tak aby ograniczyd iloS6 nieruchomo6ci

przypisanych do danego MGO, co nie ma wplywu na zwigkszenia oplat w zabudowie

zamieszkatej, a rnoze poprawii jakoS6 obslugi poszczeg6lnych nieruchomoSci -
propozycja Sp6lki Lech,

- trudnoSci w egzekwowaniu segregacji w zabudowie wielorodzinnej, moZe

zapewnienie work6w dla mieszkaric6w nieruchomoSci wielorodzinnych w ramach

propagowania segregacji ,,u zr6dla", rozwuZenie przeglqdu i adaptacji rozwiqzah,

kt6re funkcjonuj4 w innych miastach.



Notatk? sporz4dzila Krystyna Rzqdzian

Ponadto,wtrakciedyskusjiprzedstawicielespolkiLechpoinformowali

zainteresowanychopodejmowanychdzialaniach,zwracaj4cjednoczeSnieuwagqnaponizsze

kwestie:

- 
pojemnik6w na odpady zmieszane (resztkowe) nie powinno by6 duzo gdy2 tego

rodzaju odpad6w, w przypadku wlaSciwej segregacji jest malo' jak wynika

z morlologii,

- niejednokotnie dostawiane sq pojemniki, ale nie tam gdzie jest I pojemnik

na zmieszane, (proszg wysyla6 adresy gdzie trzeba dostawia6 pojemniki na segregacjg'

dostarczymY kazd4 iloS6),

- czqsto firmy odbierajq odpady ze zwigkszon4 czqstotliwoSciq (ponad przewidziany

wumowieodbi6r2razywtygodniu)wceluzapobieganiaprzepelnianiapojemnik6w'

-obowi4zekod6nieZaniapokrywpojemnik6wjestpostroniezarzqdcynieruchomoSci,

- Wz,jedli znajdzie sig w pojemniku to naleZy go usun4i' gdyZ firma odbierajqca

odpady komunalne moze odm6wii w takim przypadku odebrania odpad6w' Jest to

odpad problemat yczny ze wzglgdu na ryzyko uszkodzenia sprzgtu i duZe koszty

naprawy maszyn,

- Sp6lka wyrazila gotowoS6 wsp6lpracy i przeprowadzenia akcji edukacyjnych

na terenach osiedli, jak tylko otrzymaj4 takie zapotrzebowanie od zarz4dc6w

nieruchomoSci,

_zwr6conosigopodawanieadres6w,gdzieniemamozliwosciwydzierzawieniaterenu

podMGocelemprzeanalizowaniakazdejlokalizacjiodrgbnieiprzeprowadzenia

rozm6w z WYkonawcami.

Na spotkaniu wskazano r6wnie2, i2 problem zbiorowej odpowiedzialnoSci za niewlaSciwq

segregacjg jest aktualny w calym kraju i nie zostal rozwi4zany '

Organizowane spotkania maj4 na celu wymiang do6wiadczeri' pomysl6w tak aby wsp6lnie

podejmowad dzialania i wdta4ad rozwi4zania, kt6re pozwol4 usprawnii funkcjonowanie

systemu, rozwiqzywa1 problemy oraz eliminowad zglaszarre nieprawidlowodci'
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